



MEDIA RELEASE
August 23, 2023

Bright Lights for STAG

Français à suivre ci-dessous

For Immediate Release

(Windsor, Ontario)

The Sandwich Teen Action Group (or STAG) will be an even brighter light for neighbourhood kids.

With the recent \$11,000 donation from Port Windsor, STAG is converting all 391 fluorescent tubes and fixtures to LED. The rooms will be brighter, a better quality of light, and best of all, reduced hydro costs on a permanent basis.

The STAG facility is lit by outdated standard fluorescent tubes throughout its building. While once seen as a reliable and preferable source of low-cost lighting, fluorescent tubes are now largely seen as outdated, and power hungry as compared to newer LED panels. Fluorescent lighting deteriorates over the lifetime of the bulb, LEDs do not. The new low energy fixtures are also rated with a superior level and colour of light output. Typically, an LED panel will output 90 lumens/watt vs. 50/watt for fluorescent.

Most significant, power consumption is greatly reduced, saving on average \$26/tube/year replaced. Replacing all 391 fluorescent tubes with LED panels would potentially save STAG \$10,166/year, or \$100,000 over the 10-year life expectancy of the panels.

This donation is meant to assist with the sustainability of STAG in the Sandwich community ... money that was needed for hydro bills will now be available for programming. Additionally, STAG will be doing its part to reduce GHG through lower power consumption.

Steve Salmons, President and CEO, Windsor Port Authority

Port Windsor has been a wonderful partner and supporter of STAG for years... their donation and expert assistance with this project has made STAG stronger, and thus, our community stronger.

John Elliot, Executive Director, STAG

About STAG

Sandwich Teen Action Group, or STAG, is a community based non-profit organization responding to the needs of youth in Sandwich, and Windsor-Essex County. It is governed by a volunteer Board of Directors. Funding is primarily programme grant based, lease of facility space, fundraising and donations. STAG offers a wide variety of after school programming for community youth between the ages of 13 and 19 years.

About Port Windsor

Each year, Port Windsor donates 3% of its revenues to charitable and community needs. In 2023, the Authority will donate more than \$50,000 locally, focusing on our core values of community and environment.

Ontario's third largest port, each year the Port Authority receives more than 600 ships, delivering more than 5 million tonnes of aggregate, salt, steel and grain to Windsor-Essex, and ports across the Great Lakes, and into Europe.

For further information please contact:

Steve Salmons

President and CEO
Windsor Port Authority
226-345-6703
ssalmons@portwindsor.ca

Lumières vives pour STAG

Pour diffusion immédiate

(Windsor, Ontario)

Le Sandwich Teen Action Group (ou STAG) sera une lumière encore plus vive pour les enfants du quartier.

Grâce au récent don de 11 000 \$ de Port Windsor, STAG convertit les 391 tubes et luminaires fluorescents aux LED. Les pièces seront plus lumineuses, une meilleure qualité de lumière et, surtout, des coûts d'électricité réduits de façon permanente.

L'installation STAG est éclairée par des tubes fluorescents standards obsolètes dans tout son bâtiment. Bien qu'autrefois considérés comme une source d'éclairage fiable et préférable à faible coût, les tubes fluorescents sont désormais largement considérés comme obsolètes et gourmands en énergie par rapport aux panneaux LED plus récents. L'éclairage fluorescent se détériore au cours de la durée de vie de l'ampoule, ce qui n'est pas le cas des LED. Les nouveaux luminaires à faible consommation d'énergie sont également évalués avec un niveau et une couleur de rendement lumineux supérieurs. En règle générale, un panneau LED produira 90 lumens/watt contre 50/watt pour un panneau fluorescent.

Plus important encore, la consommation d'énergie est considérablement réduite, ce qui permet d'économiser en moyenne 26 \$/tube/an remplacé. Le remplacement des 391 tubes fluorescents par des panneaux LED permettrait à STAG d'économiser 10 166 \$/an, soit 100 000 \$ sur la durée de vie de 10 ans des panneaux.

Ce don est destiné à contribuer à la durabilité du STAG dans la communauté Sandwich ... l'argent qui était nécessaire pour les factures d'électricité sera désormais disponible pour la programmation. De plus, STAG contribuera à réduire les GES en réduisant la consommation d'énergie.

Steve Salmons, Président et CEO, Administration portuaire de Windsor

Port Windsor est un merveilleux partenaire et partisan du STAG depuis des années ... leur don et leur aide experte dans ce projet ont rendu STAG plus fort et, par conséquent, notre communauté plus forte.

John Elliot, Directeur exécutif, STAG

À propos de STAG

Sandwich Teen Action Group, ou STAG, est une organisation communautaire à but non lucratif qui répond aux besoins des jeunes de Sandwich et du comté de Windsor-Essex. Il est dirigé par un conseil d'administration bénévole. Le financement repose principalement sur des subventions de programme, la location d'espace d'installation, la collecte de fonds et les dons. STAG offre une grande variété de programmes parascolaires pour les jeunes de la communauté âgés de 13 à 19 ans.

À propos de Port-Windsor

Chaque année, Port Windsor reverse 3 % de ses revenus à des œuvres caritatives et communautaires. En 2023, l'Administration fera un don local de plus de 50 000 \$, en se concentrant sur nos valeurs fondamentales de communauté et d'environnement.

Troisième plus grand port de l'Ontario, l'Administration portuaire reçoit chaque année plus de 600 navires, livrer plus de 5 millions de tonnes de granulats, de sel, d'acier et de céréales à Windsor-Essex, et les ports à travers les Grands Lacs et en Europe.

Pour plus d'informations veuillez contacter :

Steve Salmons

Président et CEO

Administration portuaire de Windsor

226-345-6703

ssalmons@portwindsor.ca